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M A G Y A R S Z O C l A L I S T A M U N K Á S P Á R T L A P J A 

Benke Valéria 
látogatása Szegeden 
Felkoreste a megyei pártbizottságot, a biológiai 

központot és a József Attila Tudományegyetemet, 
majd értelmiségi aktivaillésen vett részt 

Befejeződött a béke-
építők világközgyűlése 

Felhívás a népekhez — Magyarok a BVT elnökségében 
Tegnap, szerdán délután befejezte hat-

napos munkájá t a békeépítők világköz-
gyűlése. Az utóbbi idők legnagyobb mé-
retű béketanácskozásán 125 ország és 50 
nemzetközi szervezet képviseletében mint-
egy 1500-an vettek részt. A plenáris ülése-
ken és a 31 bizottságban, fórumon, konti-
nenstalálkozón, valamint a többi rendez-
vényen a küldöttek több mint fele szólalt 
fel. Igen tevékenyek voltak a 28 tagú ma-
gyar küldöttség tagjai is, felszólalásukat 
és javaslataikat nagy érdeklődés kísérte. 

A záróülést megelőzően újjáválasztották 
a Béke-világtanácsot A BVT elnökévé 
Romesh Chandrát választották. Megvá-
lasztották a Béke-világtanács elnökségét 
is, amelynek három magyar tagja dr. Sik 
Endre nyugalmazott külügyminiszter, az 
OBT elnöke, Sebestyén Nánöorné, az OBT 
főtitkára és Bcrend T. Iván akadémikus. 

Á közgyűlés felhívást intézett a világ 
népeihez. (A közgyűlésről és a felhívásról 
részletes ismertetés a második oldalon.) 

A. Szegedi Biológiai Központban: középen Benke Valéria, mellette dr. Alföldi Lajos, 
dr. Komócsin Mihály, Török József és dr. Lázár Gabriella 

Tegnap Szegedre látogatott 
Benke Valéria, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tagja, 
a Társad almi Szemle szer-
kesztő bizottságának elnöke. 
A kora délelőtti órákban fel-
kereste a megyei pártbizott-
ságot, ezt követően látogatást 
tett az MTA Szegedi Bioló-
giai Központjában, ma jd a 
József Attila Tudományegye-
temen, végül délután értel-
miségi aktívaülésen vett részt 
és az esti órákban visszauta-
zott a fővárosba. 

A megyei pártbizottságon 
dr. Komócsin Mihály, a me-
gyei pártbizottság első titká-
ra fogadta a Politikai Bizott-
ság tagját, és adott rövid tá-
jékoztatót a megye politikai 
és gazdasági életének fejlő-
déséről. A megbeszélésen 
részt vettek: dr. Németh La-
jos, Szabó Sándor és dr. 
Koncz János, a megyei pár t-
bizottság titkárai, dr. Perjést 
László, a megyei tanács el-
nöke és Török József, a sze-
gedi városi pártbizottság el-
ső titkára. 

nyek elérése érdekében. Az 
intézmény anyagi ellátottsága 
magas színvonalú, ami igen-
csak megnöveli az itt vég-
zett tevékenység felelősségét 
Majd néhány szóban kitért a 
genetikai intézet munkájá-
ra is. 

Ezt követően a vezető tu-
dományos munkatársak ad-
tak rövid áttekintést intéze-
tük munkájáról . Dr. Wolle-
rnann Mária (mb, igazgató) 
és dr. Dénes Géza akadé-
mikus (csoportvezető) a bio-
kémiai, dr. Tomasz Jenő (cso-
portvezető) a biofizikai. Fa-
ludiné dr. Dániel Ágnes 
(igazgatóhelyettes) a növény-
élettani intézetben folyó ku-
tatásokról számolt be. 

Dr. Lázár Gabriella ismer-
tette az intézményben tevé-
kenykedő pártszervezet mun-
káját , hangsúlyozva: sikerült 
az elmúlt évek során ered-
ményeket elérni a pártépí-
tésben, valamint abban is, 
hogy az itt tevékenykedő ku-

tatók bekapcsolódjanak Sze-
ged politikai és közéletébe. 

Lendvay Katalin az intéz-
mény KISZ-bizottságának 
képviseletében számolt be a 
Iiátalok tevékenységéről. El-
tnondotta: a nevelőotthoni 
gyermekek patronálásában 
ért el a négy KlSZ-alapszer-
vezet tagsága említésre mél-
tó eredményeket. 

Benke Valéria ezután kér-
déseket tett fel, majd hang-
súlyozta: a Központi Bizott-
ság illetékes szervei nagy fi-
gyelemmel kísérik az itteni 
munkát, munkamódszereket, 
eredményeket, amelyeket jog-
gal illethet dicséret 

A vendégek ezt követően a 
biokémiai intézetet keresték 
fel, ahol előbb dr. Farkas Ti-
bor (tudományos főmunka-
társ), majd dr. Venetiáner 
Pál (csoportvezető) ismertet-
te a kutatási munka jelen-
legi fő területeit. 

Végezetül a vendégek meg-

(Folytatás a 2. oldalon.) 

Légügyi 
megállapodás 

Szerdán, tegnap a Közle-
kedés- és Postaügyi Minisz-
tériumban dr. Hinek Emil, 
a légügyi főosztály vezetője 
és Abdul Sattar. a Pakisztá-
ni Iszlám Köztársaság bu-
dapesti nagykövete légügyi 
megállapodást irt alá. 

A kormányszintű egyez-
mény — amelyet 1976-ban 
Karachiban már parafál tak 
— lehetővé teszi, hogy a két 
ország nemzeti légiközleke-
dési vállalata bármely idő-
pontban menetrendszerű já-
ratokat indítson a másik fél 
országaba. a később meg-
állapítandó közbeeső pon-
tokon át, illetőleg a fővá-
rosokon túli végcélokra. 

(MTI) 

L. Brezsnyev fogadta 
Czinege Lajost 

Leonyid Brezsnyev, az európai és a világhelyzet 
SZKP KB főtitkára kedden időszerű problémáiról. Kife-
a Kremlben fogadta Czinege jezésre juttatták azt a tó-
Lajos vezérezredest, a Ma- rekvésüket, hogy minden, 
gyar Népköztársaság honvé- eszközzel erősítik és tökele-
delmi miniszterét, aki hiva- tesítik a Varsói Szerződés 
los. baráti látogatáson van a tagállamainak együttműkö-
Szovjetunióban. dését, elősegítik, hogy még 

A beszélgetésben részt jobban növeljék e védelmi 
vett Dmitrij Usztyinov, a szövetség szerepét a békéért 
Szovjetunió marsallja. az és a nemzetközi biztonságért 
SZKP KB Politikai Bízott- vívott harcban, 
ságának tagja, a Szovjetunió 
honvédelmi minisztere. 

A megbeszélés során véle-
ményt cseréltek a Szovjet-

Leonyid Brezsnyev testvéri 
üdvözletét és legjobb kíván-
ságait tolmácsolta Kádár 
Jánosnak, az MSZMP Köz* 

" n i ó f » Wfgyar Népköz. t i B á n s á g a elsó tttká-
tarsaság közötti testveri kap- j^nak 
csolatok továbbfejlesztésé- ner,nci<; 
nek kérdéseiről, valamint az 

es az egesz magyar 

A Magyar Tudományos 
Akadémia Szegedi Biológiai 
Központjában dr. Alföldi La-
jos megbízott főigazgató és 
dr. Lázár Gabriella tudomá-
nyos titkár, az intézmény 
pártszervezete vezetőségének 
tagja fogadták a magas ran-
gú vendéget, és a kíséreté-
ben érkezett dr. Komócsin 
Mihályt, Török Józsefet és 
dr. Tamási Mihályt, a me-
gyei pártbizottság osztályve-
zetőjét. 

A látogatás során a vendé-
gek megbeszélést folytattak a 
biológiai központ több vezető 
munkatársával, párt- és tö-
megszervezeti tisztségviselő-
jével. 

Bevezetőben a főigazgató 
ismertette a tudományos in-
tézmény eddigi működésének 
fő tényeit és tapasztalatait, 
többek között hangsúlyozva; 
a gyakorlati élettől nem el-
szakadt, sót azzal eleven kon-
taktust tartó alapkutatás fo-
lyik e falak között. A mun-
ka során óvakodnak a rutin-
megoldásoktól, vállalják a 
kezdeményezés kockázatát, 
éppen az ú j módszerek ki-
kísérletezése, az ú j eredme-

É n y e d l Z o l t á n f e l v é t e l e 

Az érteimiségi aktivaüles reszt vevőinek egy csoportja 

tevékenység 
Kiváló a mórahalmi 

Haladás Szakszövetkezet 
Harmadszor is kiváló lett ság eredményeiért, és adta át 

a mezőgazdasági nagyüze- a kiváló szövetkezetnek járó 
mek versenyében a mórahal- oklevelet. Részt vett az ün-
mi Haladás Szakszövetkezet, népségén Bibófc Istvánné or-
Három, egymást követő év- szággyűlési képviselő, Muskó 
ben lepte túl előző ered- Jenő. megyei tanácstag, dr. 
menyeit, igen figyelemremél- Dietrich Gábor, a megyei 
tó mértékben, pedig valami tanács csoportvezetője és 
időjárási meglepetessel Tóth Ferenc, a járási pártbi-
mindharom év szolgait, és zottság osztályvezetője is. Jó 
egyébként is gyenge homo- munkájával a Mezőgazdaság 
kon gazdálkodik. Szerteága- Kiváló Dolgozója kitüntetést 
zó tevékenységet folytat, nyerte el Varga Vilmosné, 
egyik erőssége mégis, hogy Katona Mihály és Hajdú lm-
évről évre gyarapodik a kö- re. 
zös terület, és ezt egyre cél-
szerűbben műveli. Rozsot 
már csak elvétve látni, he-
lyette a kényesebb, de töb-
bet fizető búzát vetik. Őszi-
barackkal 63 hektárt telepí-
tettek be a már meglevő 20 
hektár mellett, szőlősterüle-
tük pedig 61 hektárt tesz ki. 

Második erőssége a szövet-
kezetnek, hogy a tagok gaz-
dasága is lépést tart a me-
zőgazdaság általános fejlődé-
sével, és termékeivel a kö-
zös elképzeléseket támogatja. 
A szövetkezet közreműködé-
sével forgalomba hozott ter-
mékek értéke egy év alatt 
18,2 millióról 26 millió 600 
ezer forintra emelkedet t A 
szövetkezet természetesen 
minden lehetőséget kihasz-
nálva segíti a tagok otthoni 
munkájá t is: a vetőmagvak, 
a műtrágya, a fólia és a kis-
gépek beszerzését magára 
vállalta, e6 szolgáltatásként 
a szakszerű vegyszeres nö-
vényvédelemben, a talaj-elő-
készítésben és a betakarítás-
ban is közreműködik. 

A tegnap délután tartott 
ünnepi • küldöttgyűlésen 
Szűcs József, a megyei párt-
végrehajtóbizottság tagja, a 
termelőszövetkezetek megvei 
szövetségének elnöke fejezte 
ki elismerését a közős gazda-

Szívélyes, testvéri légkór 
jellemezte a beszélgetést. 

A beszélgetésben rész* 
vett A. I. Blatov, az SZKP 
KB ft i tkárának tanácsadója 
és Marjai József, a Magyar 
Népköztársaság moszkvai 
nagykövete. 

* 
A Czinege Lajos vezette 

magyar katonai küldöttség, 
amely hivatalos szovjetunió* 
beli látogatáson tartózkodik, 
szerdán meglátogatta Borisz 
Saposnyikov marsall nevét 
viselő „Visztrel" magas szin-
tű tiszti tanfolyamot, ame* 
lyet 1919. márciusában hoz* 
tak létre. 

A Czinege Lajos vezette 
küldöttséget megismertették 
e régi tanintézet történeté* 
vei. 

A magyar vendégek ellá-
togatnak egy Moszkva mel* 
letti repülőegységhez, a Ju-
ri.j Gagarin űrhajós kiképző 
központba és Leningrádba is. 

Lakásépítések, felújítások 
Összesítették az idei célokat 

A népgazdasági terv és a A fővárosban 17 302 lakás 
megyei tanácsok idei prog- épül, 4624 szűnik meg. A z öt 
ramja alapján az ÉVM-ben kiemelt nagyváros közül Deb* 
összesítették a lakásépítés és recenben 2233, Szegeden 1724, 
- fenntar tás 1977. évi céljait. Miskolcon 1565, Pecsett 1487, 

A népgazdasági terv 88 Győrött pedig 1138 lesz a la-
ezer lakás építésével számol, kások gyarapodási száma az 
A fővárosi és a megyei taná- idei építkezések és lebcmtá-
csok programjai összességük- sok egyenlegeként, 
ben ezt valamivel túl akar- A tanácsi, továbbá a lakó-
ja le teljesíteni, s 88 600 lakás telepi többszintes magánla-
epítését irányozzák elő. Ebből kás-építkezéshez egész sor 
31 900 állami és 56 700 magán- egyéb létesítmény is kapcso-
építkezési formában jön lét- lódik. A tanácsok tervei sze-
re. A magánépitkezések nagy- rint az év folyamán 715 ál-
ságrendje is lényegében meg- talános iskolai tanterem, 18 
egyezik a népgazdasági terv- ezer 500 gyermek befogadá-
ben számítottal, összetételé- sára alkalmas óvoda és több 
ben azonban kismértékben mint 4000 kicsit befogadó 
eltér attól. Valamivel több bölcsőde épül, a kereskedel-
lesz a társasház és kevesebb mi létesítmények alapterülete 
a családi ház, mint ahogy pedig mintegy 80 000 négyzet-
azt eredetileg tervezték. méterrel bővül. 
A 88 ezer 600 lakás építése- A tanácsok a kezelésükben 
vei valójában 67 600 család levő lakások fenntartására az 
számúra teremtődik új ott- idén összesen 4,8 milliárd fo-
hon, mert különféle okok rintot költenek, 9 százalék-
miatt 21 000 lakos Megszűnik, kai többet, mini tavaly. 


